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Zapisnik 

 

    Sastanak LAG-a Baranja  

 

 

Datum održavanja : 
 

24.09.2012. , početak u 18,00 sati 

  

Mjesto održavanja :   
 

Općina Čeminac, vijećnica 

  

Tema :   Izrada Lokalne razvojne strategije (LRS) LAG-a Baranja 

       

       

 

Dnevni red sastanka: 

 

1. Predstavljanje članova LAG-a (tko je tko; razmišljanja i iskustva; važnost uključivanja 

ključnih dionika) 

2. Važnost izrade LRS LAG-a Baranja 

3. Aktualnosti vezano za LAG-ove u RH 

4. Postojanje podloga za izradu LRS u vidu postojećih dokumenata  

5. Važnost definiranja pravaca razvoja mikroregije 

6. Sljedeći koraci: što je potrebno za proces izrade LRS 

 

 

 

      Prisutni predstavnici  LAG-a Baranja i Udruge Slap: Ivan Doboš, Lidija Dabić, 

Stanko Dabić, Gordana Stojanović, Mihael Tomić 

       

 

 

      Prisutni predstavnici općine Kneževi Vinogradi: Damir Rešetar-načelnik,  

Tajana Habuš, Manuel Mucak    

 

      Ostali sudionici sastanka – potpisna lista u prilogu 



       

      Sažetak sastanka:  

    

Sastanak je otvorio Damir Rešetar, načelnik općine Čeminac. On je na početku sastanka 

predstavio članove LAG-a Baranja. Naglasio je kako Općina Čeminac ulaže veliki trud, u 

skladu sa svojim mogućnostima u projekte razvoja, te se nada da će proces izrade lokalne 

razvojne strategije Baranje biti dodatni doprinos razvoju. Naglašava kako su neke udruge s 

područja općine Čeminac upućene u pisanje projekata, osobito udruge iz Grabovca koje su  

najviše zastupljene na ovom sastanku. Grabovac je već napravio koordinaciju udruga i ova 

koordinacija djeluje kao snažno tijelo civilnog sektora u općini. 

Ivan Doboš, dopredsjednik LAG-a Baranja i gradonačelnik Grada Belog Manastira upoznao 

je prisutne s radom udruge LAG Baranja i LEADER metodom kao temeljem za izradu 

lokalne razvojne strategije Baranje. Gordana Stojanović iz Regionalne razvoje agencije 

(RRA) je kao vanjski konzultant Udruge za kreativni razvoj "Slap" iz Osijeka upoznala 

prisutne o potpisanom ugovoru za izradu zajedničke lokalne razvojne strategije Baranje s 

udrugom "Naši ljudi" iz Mađarske iz sredstava EU fondova iz IPA programa prekogranične 

suradnje Mađarska-Hrvatska. Održala je prezentaciju o procesu izrade Lokalne razvojne 

strategije Baranje i upoznala prisutene o aktualnostima vezano za LAG-ove u RH i 

postojećim podlogama koje su osnova za izradu lokalne strategije razvoja Baranje. Prisutni 

su upoznati sa značajem i važnosti definiranja pravaca razvoja mikroregije u budućem 

razdoblju, osobito nakon ulaska RH među članice EU. Nakon toga prisutni su pozvani da se 

predstave ostalim osobama na sastanku i upoznaju kojoj organizaciji pripadaju, te kako oni i 

njihova organizacija vide moguće pravce razvoja za općinu Čeminac. Otvorena je diskusija.  

 

U diskusiji su sudjelovali: Damir Rešetar, Mirta Bašić, Gordana Stojanović, Tajana Habuš, 

Goran Jurić, Miroslav Banaj, Melita Mihaljec, Tamara Prugovečki i Ivan Delibos. 

 

Damir Rešetar, načelnik općine, istaknuo je da općina Čeminac ne kreće iz početka i da 

već ima određena iskustva s prijavama projekata za korištenje sredstava fondova EU. 

Općina Čeminac je do sada sudjelovala u svim zajedničkim projektima jedinica lokalne 

samouprave na području Baranje i namjerava to činiti i ubuduće. Problem općine je mali 

fiskalni kapacitet i ograničene mogućnosti vlastitog financiranja ili korištenje kredita. 

Udruge su prve shvatile da se financiranje može ostvariti iz projekata EU, ali im je problem 

kako osigurati vlastito učešće u projektu. Jedan od najvažnijih kapaciteta općine Čeminac su 

mladi ljudi. Rešetar naglašava da je Općina Čeminac ranije pokušavala provesti projekte s 

vanjskim konzultantskim kućama, ali su ti projekti propali jer nije bilo potpore domaćih 

ljudi. 

Mirta Bašić, predstavnica OPG Bašić, čija je osnovna djelatnost proizvodnja jabuka i 

krušaka te proizvodnja rasadničkog bilja, u svojoj diskusiji ističe da su oni uložili velika 

sredstva u navodnjavanje voćnjaka i podizanje zaštitnih mreža, ali još uvijek imaju problem 

plasmana proizvoda i nedostatak skladišnih kapaciteta, stoga su pripremili projekt za 

izgradnju skladišnih kapaciteta. 

Gordana Stojanović ističe da je nedavno bila na savjetovanju u Švicarskoj i da Švicarci  
traže proizvođače voća s velikim količinama proizvodnje, te da im ona nije mogla 

preporučiti nikoga s područja Osječko-baranjske županije jer nema proizvođača s tolikim 

količinama. Tu se najbolje moglo vidjeti da je daleko lakše prodati 20.000 tona jabuka nego 

2.000 kg jabuka.          

Tajana Habuš, pročelnica Općine Čeminac za komunalnu infrastrukturu,  naglašava da je 

općina pomagala poduzetnicima koji su pokušali ostvariti sredstava iz IPARD programa. 

Sve je bilo u redu, ljudi su dobili pozitivno mišljenje Agencije za plaćanje, ali su se 



problemi javili kad bi projekt došao u banke  i jer treba osigurati hipoteku i vlastito učešće.    

Goran Jumić predstavnik je udruge E-Baranja iz Grabovca i vlasnik OPG Jumić. Ističe 

kako se njihova udruga bavi edukacijom članova i izrađuje stranicu s aktualnim zbivanjima 

u Baranji kako bi se podigla razina informiranosti na području Baranje. Namjera udruge je 

uključiti se u projekte koji bi doveli do povećane razine korištenja naprednih i informatičkih 

tehnologija u ruralnim sredinama. Najnovija istraživanja su pokazala da proizvođači koji ne 

koriste informatičke tehnologije zaostaju u proizvodnji do 20 posto. Kao OPG bave se 

proizvodnjom vina i marelica, te planiraju na natječaj nominirati projekt koji će povezati 

suvremenu tehnologiju proizvodnje i informatičku potporu.  

Miroslav Banaj  je predsjednik Centra za tehničku kulturu Čeminac. Ističe da je Centar za 

tehničku kulturu  Čeminac postigao značajne rezultate u avio i raketnom modelarstvu, te da 

je u suradnji s Općinom Čeminac 2012. godine organizirao Svjetski kup za raketne 

modelare što je pomoglo da se za Općinu Čeminac čuje na svim kontinentima. Centar za 

tehničku kulturu planira se uključiti u sve projekte koji će se oslanjati na radu s djecom i 

povećanju razine tehničke kulture.  

Melita Mihaljec, predstavnica Udruge žena "Katruže" iz Kozarca, u svojoj diskusiji ističe 

kako njihova udruga okuplja veliki broj mladih osoba, te da su shvatili da je rješenje u 

umrežavanju što su oni učinili ove godine povezujući se u svojim humanitarnim akcijama s 

mirovnom udrugom "Oaza" iz Belog Manastira. Planiraju se aktivno uključiti u izradu 

lokalne razvoje strategije Baranje svojim projektima.  

Tamara Prugovečki, iz Udruge mladih Grabovac, je u svojoj diskusiji naglasila kako se 

njihova udruga zalaže za podizanje ekološke svijesti mladih i da već čine kontakte s ciljem 

povezivanja s mladima iz LAG-a Karašica. Namjeravaju se uključiti u izradu lokalne 

razvojne strategije Baranje projektima koji aktualiziraju pitanja podizanja ekološke svijesti 

mladih. 

Ivan Delibos, predstavnik je OPG Delibos iz Grabovca i ima u svom vlasništvu dva 

voćnjaka, a najviše zarađuje  ekološkom proizvodnjom cikle na 5 ha i preradom cikle u sok. 

Namjera mu je izgraditi sušionicu za voće i proizvoditi čips od jabuke i čips od kruške. Sve 

bi bilo puno lakše kada bi se mogao udružiti s drugim proizvođačima jabuke ili kruške i 

zajednički pokrenuti sušionicu voća jer bi imali veću količinu sušenih proizvoda za tržište.   

Gordana Stojanović i Stanko Dabić su upoznali nazočne o idućim koracima i što je 

potrebno učiniti u idućem razdoblju za proces izrade lokalne strategije razvoja Baranje.    

 

 Dovršeno u 20,15 sati. 

         

       Zaključci sastanka : 

 

1. Ustanovljeno je tko su ključni dionici za razvoj LAG-a i naglašena je potreba šireg 

uključivanja. 

2. Mogući Pravci razvoja za općinu Čeminac je poljoprivredna proizvodnja, 

proizvodnja i skladištenje voća, ekološka proizvodnja voća i povrća, izgradnja 

sušare za voće, te turistička ponuda zasnovana na kulturno tradicijskim 

vrijednostima općine Čeminac .   

3. Razmijenjene su aktualne informacije kako teče proces vezano za LAG-ove na 

nacionalnoj razini, a u kontekstu pristupanja RH u članstvo EU. 

4. Dogovoreno je korištenje svih dosad izrađenih dokumenata s područja mikroregije, 

ŽRS-a, i drugih dokumenata, radi bržeg prikupljanja informacija potrebnih za 

strategiju. 

5. Podijeljeni su zadaci vezano za „temeljnu analizu“ (uvodni dio strategije koji pruža 

ključne informacije o samom  području) – Tajana Habuš kao koordinator u Općini 



Čeminac omogućit će uvid u sve potrebne podatke za Čeminac koji će se koristiti za 

izradu lokalne razvojne strategije Baranje, a Manuel Mucak će s ostalim članovima 

istraživačkog tima pribaviti sve potrebne podatke iz Općine Čeminac za izradu 

lokalne strategije razvoja Baranje, te podijeliti anketne upitnike i pomoći u njihovom 

ispunjavanju zainteresiranim poduzetnicima i predstavnicima civilnog sektora u 

predstavljanju svojih projektnih ideja.  

6. Na sljedećem sastanku biti će rađena analiza potreba i sektorska SWOT analiza (za 

područje poljoprivrede i ruralnog razvoja svakako)  

 

 

 

 

Zapisnik sastavila: 

Lidija Dabić 


